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 Ročník 2021 Vydán dne 15. června 2021  

Jednání prezidia FVČ 

Ve středu dne 9. června 2021 proběhlo v Praze 
pravidelné zasedání prezidia FVČ, které bylo 
letošním prvním v klasické prezenční podobě 
po vynucené covidové pauze. Prezidium pro-
jednalo následující materiály a problematiku: 
- Zprávy o hospodaření prezidia za měsíce 
prosinec 2020, leden, únor, březen, duben a 
květen 2021 a celý rok 2020. Po krátké diskusi 
prezidium předložené zprávy projednalo a 
schválilo bez připomínek. V současnosti prezi-
dium hospodaří v rozpočtovém provizoriu 
s předpokladem projednání a schválení roz-
počtu Radou FVČ v září 2021. 
- Činnost prezidia v době nouzového stavu. 
Prezident FVČ p. Benda přednesl souhrnnou 
zprávu o činnosti prezidia a FVČ za období 
uplynulých 6ti měsíců, po které se nebylo 
možné z důvodu pandemie Covid-19 fyzicky 
scházet. V uvedeném období byla uvolněnými 
členy prezidia využívána práce z domova a 
materiály byly projednávány elektronicky. Po 
celou dobu probíhala on-line formou poměrně 
intenzivní jednání u všech zaměstnavatelů.  U 
Správy železnic se především jednalo o Zása-
dách a rozpočtu  FKSP a o změnách Podnikové 
kolektivní smlouvy. Na Českých drahách se 
jednání týkala uplatňování institutu částečné 
nezaměstnanosti a řešení negativních dopadů 
redukce osobní dopravy.  U všech zaměstnava-
telů se také vedla poměrně náročná jednání 
k problematice vypořádání nároku KOP za rok 
2020 i počátek letošního roku.  Součástí jedná-
ní bylo i průběžné projednávání poskytování 
sociálních výpomocí ze SF či FKSP, kterých díky 
vlivu pandemie letos výrazně přibylo. Činnost 
prezidia je v poslední době zaměřena na pro-
jednávání postupně předkládaných organizač-
ních změn na ČD i SŽ. Součástí přednesené 
zprávy byla i informace o rozhodnutí Rady FVČ 
o odložení plánované Valné hromady FVČ na 
květen příštího roku. Členům prezidia byl 
předložen kompletní seznam všech projedna-
ných materiálů prezidiem FVČ v uvedeném 
období. 
- Návrh termínů jednání P-FVČ. Prezidiu byl 
předložen návrh termínů jednání prezidia pro 
období druhého pololetí roku 2021. Po krátké 
diskusi si prezidium stanovilo termíny svých 

jednání a návrh schválilo.  Současně stanovilo 
termín podzimního zasedání Rady FVČ na den 
22. září 2021.   
- Výročí 30 let FVČ. Prezidium diskutovalo 
vhodnou formu připomenutí uvedeného výro-
čí.  Souhlasilo s přípravou slavnostního zasedá-
ní k dané příležitosti a určilo okruh pozvaných 
hostů z řad představitelů základních organizací 
FVČ, představitelů jednotlivých zaměstnavate-
lů i představitelů spolupracujících OC. Slav-
nostní zasedání by mělo proběhnout v Praze 
v odpoledních hodinách dne 7. října 2021. 
Prezidium v této souvislosti rozhodlo o celko-
vém finančním limitu k zajištění uvedené akce.  
- Informace zaměstnavatele ČD, a.s. o hro-
madném propouštění a projednání Organi-
zační změny ČD, a.s. s účinností od 1.7 a 1. 8. 
2021. Prezidium FVČ se velmi podrobně danou 
problematikou zabývalo. Informace zaměstna-
vatele o možném hromadném propouštění se 
vztahuje na časové období od 1.7. do 
31.12.2021. Prezidium uvedenou informaci 
vzalo na vědomí. K návrhu organizační změny 
GŘ ČD a RP ZAP od 1.7. a 1.8.2021 se prezidi-
um vyjádřilo kriticky. FVČ především nesouhla-
sí s navrhovanou redukcí pracovišť přídělu 
služby (komand) v některých RP ZAP a požadu-
je zajistit nezhoršení podmínek v poskytování 
zaměstnaneckého servisu (PaM, MTZ atp.) 
zaměstnancům v dotčených oblastech (žst. 
Trutnov, žst. Česká Třebová, žst. Děčín, žst. 
Tábor a žst. Opava východ).  
- Informace zaměstnavatele SŽ, s.o. o hro-
madném propouštění. Zaměstnavatel o uve-
deném záměru informoval z důvodu plánova-
né organizační změny, kdy od 1.1.2022 dochá-
zí ke sloučení OŘ Olomouc s OŘ Ostrava, 
v jehož důsledkem může dojít k naplnění limi-
ty uvedeného institutu  propouštěných za-
městnanců v závěru letošního roku. Institut 
hromadného propouštění nemusí být 
v konečné fázi naplněn. Prezidium vzalo infor-
maci na vědomí. 
- Návrh novelizace předpisu SŽ Zam3 „O stej-
nokroji zaměstnanců SŽ“ ve 3. kole. Připomín-
ky podané FVČ v předcházejících kolech byly 
vypořádány, nové nebyly vzneseny. Prezidium 
projednalo materiál již bez dalších připomínek. 
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- Návrh novelizace SŽ PO-20/2021-GŘ „Pokyn 
k poskytování příspěvku na údržbu stejnokrojo-
vých součástek SŽ“. Úprava se týkala především 
úpravy výše příspěvku. Prezidium projednalo 
pokyn v krátké diskuzi bez připomínek. 
- Vstup nových členů a evidenční změny. Prezidi-
um schválilo přijetí nových členů dle přiloženého 
seznamu a vzalo na vědomí změny v evidenci 
členské základny. 
Další část jednání byla věnována projednávání 
doručených materiálů a zprávám jednotlivých 
členů prezidia a to zejména: 
- informaci o výsledcích jednání pracovní skupi-
ny k centrálním akcím BOZP u ČD pro rok 2021. 
Jednání proběhlo již 9. února 2021. PS schválila 
k realizaci akce v celkovém objemu 36 mil. Kč. 
Prezidium bylo seznámeno s přehledem schvále-
ných akcí. 
- informaci o řešení problematiky nocležny 
v žst. Žihle. Rekonstrukce prostor byla ukončena 
a prezidium obdrželo fotodokumentaci faktické-
ho stavu prostor. Nocležna již splňuje všechny 
předepsané atributy pro zajištění odpočinku 
zaměstnancům. Prezidium vzalo informaci na 
vědomí. 
- informaci o sloučení ZO FVČ Plzeň se ZO FVČ 
Tachov. Jmenované ZO požádaly prezidium o 
pomoc při uskutečnění tohoto záměru. Záměr 
sloučení těchto ZO byl prezidiem konzultován 
s právníkem a byly definovány jednotlivé úkony, 
které musí být ze strany představitelů obou ZO 
provedeny.  
- informaci k problematice pojištění 
z odpovědnosti. Prezidium bylo informováno o 
nepříznivém stavu v oblasti nárůstu pojistných 
událostí a zahájení jednání představitelů FVČ 
s pojišťovací makléřkou a pojišťovnou k možné 
eliminaci negativních důsledků této skutečnosti. 
Prezidium vzalo informaci na vědomí. 
- informaci o rozpočtu Sociálního fondu ČD Car-
go, a.s. na rok 2021. V předloženém rozpočtu 
jsou dostatečné prostředky, které jsou tvořeny 
zůstatkem z minulého roku. Prezidium uvedenou 
informaci vzalo na vědomí bez připomínek. 
- projednání cenové nabídky plánovacích diářů 
FVČ na rok 2022. Prezidium cenovou nabídku 
akceptovalo, diáře budou nabídnuty ZO i jednot-
livcům k objednání.  
- informaci z jednání pracovní skupiny k OOPP a 

výstrojních součástí na SŽ dne 28. 5. 2021. Jed-
nání se mimo zástupců zaměstnavatele a odbo-
rových organizací účastnil i zástupce fy Brudra, 
která vyrábí nové výstrojní součásti uniforem. 
Řešena byla především problematika průsvitnos-
ti košilí, u kterých bude zvýšena gramáž látky a 
provedena úprava límečku košile. Nově by měly 
být vyvzorovány i košile modré barvy. S ohledem 
na neutěšený stav v dodávce nových výstrojních 
součástí bude  u části VS povolena kombinace 
starých a nových vzorů. Dále byla diskutována 
problematika požadavků úpravy střihu pánských 
kalhot, rozšíření velikostní nabídky dámských 
svetrů, řešení praskajících knoflíků nových sak, 
párající se podšívka nových  sak a nevyhovující 
střih zimních bund. Ze strany zaměstnavatele 
přednesena informace o vypsání soutěže na 
ochranné brýle pro strojvedoucí (SŽ) a o zahájení 
zkušebního provozu fleecových mikin pro za-
městnance. Prezidium vzalo informaci na vědo-
mí. 
- projednání návrhů a námětů na jednání pra-
covní skupiny k OOPP a VS u ČD dne 23. 6. 2021. 
Prezidium posoudilo vzorky nové obuvi určené 
k uniformě. Většina nových vzorků je líbivá a 
vypadá i vcelku prakticky. Zástupce FVČ 
v pracovní skupině vybrané vzorky doporučí do 
pilotního provozu. V současnosti probíhá i u 
vybraných členů FVČ posouzení zkušebních vzor-
ků polokošil. Dle prvních předběžných ohlasů 
nejsou hodnoceny moc kladně.  I o tomto po-
znatku bude FVČ na uvedeném jednání refero-
vat. Současně byl prezidiem připomenut požada-
vek na vyvzorování nových bundokošil. Diskuto-
ván byl i trvající požadavek části členské základny 
na náhradu čepice vzoru „brigadýrka“.  
- informaci o stavu příprav sportovních a kultur-
ních akcí FVČ. V termínu 11.8. – 14. 8. je připra-
vována cykloakce Severní Morava, na termín 16. 
9. – 19. 9. je připravována turistika Krušnými 
Horami  mj. s návštěvou zámku v Jezeří a na 
termín 30. 9. – 3. 10. je připravována akce Pa-
mátky Českého středohoří. Po odsouhlasení pro-
pozic všemi zaměstnavateli budou akce postup-
ně zveřejňovány. 
 
Příští pravidelné zasedání prezidia proběhne v 
Praze dne 23. června 2021. 
 

Jednání prezidia FVČ 

Příprava optimaliza-

ce organizační 

struktury Českých 

drah, a.s. od 1.7.2021  

pokračuje… 

Ve středu 9. června 2021 proběhlo 

další jednání Představenstva ČD s 

představiteli odborových centrál, 

jehož hlavním tématem bylo předsta-

vení pokračování záměru optimaliza-

ce organizační struktury ČD, a.s. s 

plánovanou účinností od 1. července 

2021. 
V úvodním slovu předseda předsta-

venstva p. Bednárik přítomné ujistil, 

že příprava celého záměru pokračuje 

dle schváleného harmonogramu. 

Hlavní a stěžejní úkoly budou ke sta-

novenému datu připraveny a případné 

„maličkosti“ se budou řešit dle potře-

by a tzv. za pochodu. 
Následně se rozproudila diskuse, ve 

které představitelé OC především 

reagovali na písemně oznámenou 

Organizační změnu na úseku někte-

rých RP ZAP s účinností od 1. srpna 

2021. Tato změna je v přímém dů-

sledku pokračováním optimalizace a 

lze již dnes předpokládat, že není 

poslední organizační změnou. Avšak 

je změnou, která se navzdory původ-

ní proklamaci vedení společnosti již 

negativně dotýká provozních zaměst-

nanců, protože redukuje počet pra-

covišť přídělu služby (komand) 

v některých krajích. Konkrétně se 

jedná o komanda v žst. Tábor, Děčín, 

Trutnov, Česká Třebová a Opava 

východ. Dle názoru FVČ i části ostat-

ních OC se tím zhorší přístup dotče-
ných provozních zaměstnanců 

(mobilních i stacionárních) bývalé OJ 

ZAP k zaměstnaneckému servisu. 

Dnes totiž komandující mimo svojí 

hlavní činnost v oblasti obsazování 

směn a řešení mimořádností trvale 

suplují chybějící (zrušené) zaměstnan-

ce a zajišťují pro ostatní agendu PaM, 

MTZ a dalších činností. FVČ je toho 

názoru, že zbavovat se zaměstnanců 

na tomto nejnižším stupni řízení není 

vůbec šťastné řešení, protože jejich 

následná absence může velmi negativ-

ně ovlivnit samotný provoz.  
V reakci na diskutované skutečnosti 

sdělil předseda představenstva, že 

uvedenou problematiku ještě nechá 

prověřit.  

Popisovanou organizační změnou se na svém 

zasedání dne 9. června 2021 zabývalo i prezidium 

FVČ, které s jejím záměrem vyslovilo nesouhlas a 

požádalo zaměstnavatele o přehodnocení svého 

záměru a vysvětlení, jakým způsobem zaměstna-

vatel nadále chce dotčeným provozním zaměst-

nancům zajišťovat potřebný zaměstnanecký ser-

vis. Současně byl zaměstnavatel upozorněn, že 

pro Federaci vlakových čet je naprosto nepřija-

telné jakékoliv řešení, které by zvyšovalo časo-

vou zátěž provozních zaměstnanců např. formou 

dojíždění ve svém volném čase!  
Federace vlakových čet původně deklarovaný cíl 

vedení ČD, a.s. ve snížení stupňů řídící struktury 

a zvýšení konkurenceschopnosti Českých drah 

vítala, ale po předloženém návrhu uvedené orga-

nizační změny je čím dál více na rozpacích, zda 

požadovaný cíl je tímto způsobem „zametání 

schodů odspodu“ vůbec dosažitelný. 
Současně je více než zarážející, že do této chvíle 

zaměstnavatel nebyl schopen, vyjma obecných 
frází, specifikovat a sumarizovat předpokládanou 

výši úspor ani výši případných nákladů souvisejí-

cích s celým procesem optimalizace a všemi avi-

zovanými organizačními změnami. 
O případném dalším vývoji a reakci zaměstnava-

tele na stanovisko FVČ bude členská základna 

informována.        
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Prezidium Federace vlakových čet, již tradičně, zajistilo pro potřeby základních 
organizací FVČ a členů FVČ možnost objednávky plánovacích kalendářů pro rok 

2022. 

Jedná se o známé a oblíbené plánovací kalendáře podlouhlého tvaru různého provede-
ní, včetně možnosti objednání vložek do těchto kalendářů (pro současné majitele draž-
ších typů plánovacích kalendářů). Je možné objednat následující typy diářů: 

diář plastový tmavě modrý 30,- Kč 

diář plastový světle modrý 30,- Kč 

diář plastový bledě modrý 30,- Kč 

jedná se o plánovací kalendáře v modrých deskách z PVC, s logem FVČ v bílém prove-
dení (bez letopočtu na obalu). 

diář semišový modrý  41,- Kč 

jedná se o plánovací kalendář s deskami z modrého semiše s logem FVČ ve zlatém pro-
vedení (bez letopočtu na obalu). 

diář semišový černý    41,- Kč 

jedná se o plánovací kalendář s deskami z černého semiše s logem FVČ ve zlatém pro-
vedení (bez letopočtu na obalu). 

diář koženkový modrý  115,- Kč 

jedná se o plánovací kalendář s deskami z tmavě modré koženky a vyraženým logem 
FVČ (bez letopočtu na obalu). 

vložka do diáře  12,- Kč 

vložka je určena do dražších typů plánovacích kalendářů z předchozích let. 

V případě zaslání Českou poštou je k výše uvedeným cenám účtováno poštovné v pau-
šální výši 100,- Kč (netýká se kusových objednávek jednotlivých členů FVČ). 

Požadavky (objednávky) je nutné zaslat na přiloženém formuláři na adresu 

prezidia FVČ nejpozději do 10. července 2021 (datum doručení). 

Nabídka diářů FVČ pro rok 2022 

Objednávky je  

možno zasílat  

i elektronicky na  

FVCPHAsek@fvc.cd.cz  

Termíny jednání prezidia 
FVČ ve 2. pololetí 2021 

Prezidium Federace vlakových čet na svém 

zasedání určilo následující termíny svých 

jednání ve II. pololetí roku 2021: 

14. července,   18. srpna,   8. září,   29. zá-

ří,   20. října,   10. listopadu,   1. prosince 

a  15. - 16. prosince (výjezdní zasedání). 

Začátky jednání (s výjimkou výjezdního zase-

dání) byly stanoveny na devátou hodinu. 

Současně s termíny svých jednání 
byl  prezidiem FVČ určen i termín podzimní-

ho zasedání Rady FVČ, které proběhne 
dne 22. září 2021 v Praze. 

S ohledem na blížící se první vlnu In Karet s aplikací Železniční průkazka, kterým končí fyzická 
platnost, vydal O10 GŘ ČD informaci s manuálem k jejich výměně. 
 
Výměna In Karty se týká držitelů In Karet - zaměstnanců ČD i ostatních držitelů jízdních 
výhod, jejichž karta má v daný okamžik fyzickou platnost kratší než 62 dní. 
 
Fyzická platnost karty je uvedena na lícní straně In Karty v pravém dolním rohu - údaj 
"Platnost karty". 
Je třeba počítat s tím, že nová karta bude k vyzvednutí za 3-4 týdny po podání žádosti. 
Doporučujeme všem zkontrolovat si platnost karty a naplánovat si zažádání o duplikát cca 
měsíc až měsíc a půl před koncem platnosti. Současně upozorňujeme, že o duplikát zaměst-
nanecké In Karty lze žádat nejdříve 62 dní před koncem platnosti karty! 
Výměna karty je zpoplatněna dle předpisu ČD Ok10 manipulačním poplatkem ve výši 100,- 

Kč. 
O výměnu je možno zažádat na Centrech personálních služeb u příslušného personalisty, v 

kterékoliv pokladně Českých drah či elektronicky přes e-shop cd.cz . Podrobný manuál k 

podání žádosti  je dostupný na webových stránkách FVČ na adrese www.fvc.cz.  

Informace k výměně Železničních průkazek  
s končící platností 
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Tento Informační list - občasník pro vnitřní potřebu vydavatele vydala:  Federace vlakových čet - prezidium 
       P.O. BOX 1431 

    111 21 Praha 1  
tel/fax 972241235; tel.972241237, 972241238 
E-mail:   FVCPHAsek@fvc.cd.cz 

Sport 
České dráhy, a.s., ČD Cargo, a.s., Správa železnic, státní organizace  a  Federace vlakových čet 

 
 pořádají sportovní akci 

 

 
 

 
 
 

Cykloturistika - VIII. ročník 
                     (určeno i pro sváteční cyklisty) 

 

                      ve dnech 11. – 14. srpna 2021   

 

 

 

 
     Ubytování je po dobu akce zajištěno v Hotelu Isora v Ostravě Koblov  

  
 Předpokládaný program: 

 
 středa 11. srpna 
- individuální příjezd do žst. Ostrava hl.n. a přesun do místa ubytování 

 čtvrtek 12. srpna 
- cyklotrasa Děhylov, Hlučín, Darkovičky, Šilheřovice, Bohumín, Landek park, Ostrava Koblov 

pátek 13. srpna 
- cyklotrasa Ostravice, Frýdlant n/Ostr., Frýdek Místek, Pasov, Ostrava Vítkovice, Ostrava Koblov 

sobota 14. srpna 
- ukončení akce, odjezd 

 

 Podrobné pokyny zašle přihlášeným účastníkům prezidium FVČ. 

 
Poplatek pro každého účastníka akce je 850,- Kč. 

 

Přihlášky zasílejte na adresu prezidia FVČ nejdéle do 10. července 2021,  
nebo do naplnění plánované kapacity. 

 
 Letáky a formuláře přihlášek jsou na základní organizace rozesílány s tímto Infolistem. 


